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摘要  双边多议题协商是一个复杂的动态交互过程。解决Agent在对环境和对方信息不全知的情况下通过协商达
成一致并最大化自身效用是非常重要的。为了寻求Pareto效率解，提出了一种在无中介参与的情况下双方通过多
轮相互探测求解的方法。实验分析了偏好对协商过程的影响并说明了该算法是一种在较低计算代价下求得Pareto
效率解的有效双边多议题协商算法。 
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  Abstract
  Multi-issue negotiation between Agents is a complicated course in which negotiating Agents mutually exchange offers.It is 
very important for agents to reach an agreement and maximize its own utility under the situation when environment and 
opponent information are not completely known.An algorithm of inter-detection without mediator has been proposed to 
seek for Pareto-efficient agreements.The influence of preference on the process of negotiation is analyzed in 
experiments.The experimental results show that this algorithm is an efficient bilateral multi-issue negotiation method to 
obtain Pareto-efficient agreements with low computational cost.

Key words   MAS   bilateral   multi-issue   negotiation   Pareto-efficiency   

DOI:   

 

 通讯作者 马 彦 may2005@lzu.cn   


